
 

 SAMOSTALNIKI:
SIGMATNE OSNOVE

 Sigma (σ) med samoglasnikoma izpadeσ) med samoglasnikoma izpade) med samoglasnikoma izpade  .

 Nastopi samoglasniško krčenje  .

Ločimo naslednje skupine:

 Samostalniki z osnovo na –εσ–.

o Samostalniki srednjega spola na –ος.

o Moška imena na –ης.

o Moška imena na –ῆς.

 Samostalniki z osnovno –ασ–.

1. SAMOSTALNIKI Z OSNOVO NA –εσ– :εσ–εσ– : :

 τὸ γένος (σ) med samoglasnikoma izpadeosnova γενεσ) med samoglasnikoma izpade-) = rod

 ὁ Σωκράτης (σ) med samoglasnikoma izpadeosnova Σωκρατεσ) med samoglasnikoma izpade-) = Sokrat

singural NESKRČENA OBLIKA SKRČENA OBLIKA
NOMINATIV γένος-Ø γένος

GENETIV γένεσ) med samoglasnikoma izpade-ος γένους

DATIV γένεσ) med samoglasnikoma izpade-ι γένει

AKUZATIV γένος-Ø γένος

VOKATIV γένος-Ø γένος

plural NESKRČENA OBLIKA SKRČENA OBLIKA
NOMINATIV γένεσ) med samoglasnikoma izpade-α γένη

GENETIV γενέσ) med samoglasnikoma izpade-ων γενῶν

DATIV γένεσ) med samoglasnikoma izpade-σ) med samoglasnikoma izpadeιν γένεσιν

AKUZATIV γένεσ) med samoglasnikoma izpade-α γένη

VOKATIV γένεσ) med samoglasnikoma izpade-α γένη

singural NESKRČENA OBLIKA SKRČENA OBLIKA
NOMINATIV Σωκράτης-Ø Σωκράτης

GENETIV Σωκράτεσ) med samoglasnikoma izpade-ος Σωκράτους

DATIV Σωκράτεσ) med samoglasnikoma izpade-ι Σωκράτει

AKUZATIV Σωκράτεσ) med samoglasnikoma izpade-α Σωκράτη*

VOKATIV Σώκρατες-Ø Σώκρατες

*Σωκράτης ima v akuzativu lahko tudi obliko Σωκράτην.
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Moška imena na –εσ– :ῆς:

 Sklanjajo se enako kot moška imena na –ης.

 Krčenje se izvede do konca le v nominativu in dativu  .

 ὁ Περικλῆς (σ) med samoglasnikoma izpadeosnova Περικλεεσ) med samoglasnikoma izpade-) = Perikles

singural NESKRČENA OBLIKA SKRČENA OBLIKA
NOMINATIV Περικλέες-Ø Περικλῆς

GENETIV Περικλέεσ) med samoglasnikoma izpade-ος Περικλέους

DATIV Περικλέεσ) med samoglasnikoma izpade-ι Περικλεῖ

AKUZATIV Περικλέεσ) med samoglasnikoma izpade-α Περικλέα

VOKATIV Περίκλεες-Ø Περίκλεις

2. SAMOSTALNIKI Z OSNOVO NA –εσ– :ασ–εσ– : :

Osnovo na –ασ) med samoglasnikoma izpade– imajo v atiščini le štirje samostalniki.

 τὸ κρέας = meso (σ) med samoglasnikoma izpadeima ednino in množino)

 τὸ κέρας = rog (σ) med samoglasnikoma izpademnožina se tvori z osnovo κερατ-)

 τὸ γῆρας = starost (σ) med samoglasnikoma izpadesamo ednina)

 τὸ γέρας = častni darilo (σ) med samoglasnikoma izpadesamo ednina)

singural NESKRČENA OBLIKA SKRČENA OBLIKA
NOMINATIV κρέας-Ø κρέας

GENETIV κρέασ) med samoglasnikoma izpade-ος κρέως

DATIV κρέασ) med samoglasnikoma izpade-ι κρέᾳ

AKUZATIV κρέας-Ø κρέας

VOKATIV κρέας-Ø κρέας

plural NESKRČENA OBLIKA SKRČENA OBLIKA
NOMINATIV κρέασ) med samoglasnikoma izpade-α κρέα

GENETIV κρεάσ) med samoglasnikoma izpade-ων κρεῶν

DATIV κρέασ) med samoglasnikoma izpade-σ) med samoglasnikoma izpadeιν κρέασιν

AKUZATIV κρέασ) med samoglasnikoma izpade-α κρέα

VOKATIV κρέασ) med samoglasnikoma izpade-α κρέα
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